
HANDIKAPPRÅDET VID FASTIGHETS- OCH 
SALUHALLSNÄMNDEN, MARKNÄMNDEN, TRAFIK-
NÄMNDEN OCH STOCKHOLMS STADS PARKERINGS AB. 

Protokoll nr 
14, 2006. 

 
Tid: Torsdag 7 december 2006, kl.14 -16.20.  
Plats: Fleminggatan 4, Gamla Biblioteket.   
 
 
Justeras:   
 
 
Ken Gammelgård                Dagny Mörk 
 
 
Närvarande: 
Ledamöter. Handikapporganisationernas representanter. 
Ken Gammelgård ordf. (DHR), Elisabeth Bergvall (R), 
Dagny Mörk (SRF), Lasse Gustafsson (NHR), Carin 
Priklonsky (HRF) och Hjördis Stolt (Astma och allergi). 
 
Förhinder: Åsa Jansson (RBU). 
 
Tjänstemän: Fastighets- och saluhallskontoret (FSK): 
Klas Nilsson. Trafikkontoret (TK): Lennart Klaesson §§ 
7-12, Linda Lundberg § 6, Sara Malm § 6 och Lennart 
Nilsson (sekr). Stockholm Parkering: Lena Karlsson §§ 
1-5. 
 
§ 1. Godkännande av dagordning. 
Fastställs på sätt som framgår av protokollet. 
 
§ 2. Justering av dagens protokoll. 
Till att justera dagens protokoll utses ordföranden och 
Dagny Mörk. 
 
§ 3. Protokollet för sammanträdet 2006-11-16. 
Det anmäls att protokollet justerats och lämnats till 
nämnderna och styrelsen.  
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§ 4. Handlingarnas och lokalernas tillgänglighet. 
Redovisning av Synpunkter från Dövas förening om 
utrymningslarm. (Uppföljning av diskussion på 
sammanträdet 2006-10-26). 
Sekreteraren meddelar att kontakt tagits med Dövas 
förening i frågan. Den anser, liksom Hörselskadades 
förening, att utrymningslarmen även ska vara visuella.   
 
§ 5. Parkering på Drakenbergsgatan och information 
om aktuella regler för handikapparkering. 
Lena Karlsson framför att Stockholm Parkering ansvarar 
för parkeringen på tomtmark till skillnad mot 
Trafikkontoret som har hand om parkeringen på 
gatumark. Samarbete sker bland annat med 
bostadsföretagen. Stockholm Parkering har ett 30-tal 
parkeringshus och dessutom ytparkering. Markägaren 
bestämmer vilka regler för avgifter som ska gälla och 
skyltningen visar på om man betalar för handikapparke-
ring. Det finns inget generellt tillstånd att parkera 
avgiftsfritt på tomtmark. Däremot tillämpar Stockholm 
Parkering vid sin övervakning generösa regler, d v s man 
utfärdar inte kontrollavgifter om man har handikapp-
tillstånd såvida inte markägaren kräver detta. Däremot 
får man inte stå på platser där det råder parkeringsförbud 
och i garage gäller generellt regeln att man ska betala.  
 
Lena Karlsson föreslår att rådet ges tillfälle att lämna 
synpunkter på planeringen av nya anläggningar. Rådet 
ser positivt på detta och önskar även diskutera 
betalningssystemen.  
 
§ 6. Planering för ombyggnad av Strömkajen. 
Skrivelse från Läns-HSO hade utsänts. 
Linda Lundberg framför bland annat följande. 
Området planeras att rustas upp. En förslagsskiss har 
tagits fram. Arbete med miljökonsekvensbeskrivning,  
parkeringsutredning och konfliktstudier är utförd.  
Byggstarten blir tidigast 4-e kvartalet 2008 och 
ombyggnaden beräknas vara klar 2011.  
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Kontoret har tagit del av Läns-HSO:s skrivelse.  
Gatan ska göras mera enhetlig. Kajen ska göras bredare 
och höjdskillnader ska tas upp med gradänger. 
Gångytorna, anslutningen till entréerna och ytan vid 
kajkanten förses med granithällar. Flera sittplatser ska 
tillkomma. Belysningen ska göras bättre. 
Informationstavlor ska sättas upp. Cykelställ ska ordnas.  
 
Rådet understryker vikten av att platsen ges en hög 
kvalité ifråga om framkomlighet mm. Området har stor 
betydelse inte minst med tanke på att det är ett ansikte 
mot övriga världen. Givetvis måste lagstiftningen följas 
exempelvis när det gäller markbeläggningen.  
 
Diskussion förs om t ex ramper, räcken och 
kontrastmarkeringar.  Rådet avser att samtala om 
projektet med det planerade mötet med borgarråden.  
 
§ 7. Tillgänglighetsprojektet. 
a) Lägesrapport om kampanjen riktad till 
näringslivet (S:t Julian-priset).  
Lennart Klaesson rapporterar att det har kommit in ca 
120 tips på lokaler.  Ytterligare förslag kan lämnas in 
fram till julen. Carin Priklonsky önskar att Kommun-
HSO får ytterligare en representant i juryn. Seminariet 
med näringsidkarna 2006-11-10 med ca 170 deltagare 
blev lyckat.  
 
b) Riktlinjer för stadens tillgänglighet. 
Lennart Klaesson rapporterar att de synpunkter som 
kommit in från förvaltningarna med flera bearbetas. 
 
Lennart Klaesson nämner också att Boverket arbetar 
med förändringar av byggreglerna. Den som önskar kan  
lämna synpunkter på det förslag som har tagits fram 
senast 31 januari 2007. Byggreglerna kommer till stor 
del att stämma överens med Stockholms stads riktlinjer.  
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§ 8. Tack till ledamoten Hjördis Stolt. 
Ett varmt tack riktas till avgående ledamoten Hjördis 
Stolt som under många år gjort bra insatser i rådet. En 
bok om Stockholm överlämnas. 
 
§ 9. Det fortsatta arbetet i rådet. Budgetfrågor mm.  
Material har sänts tidigare och hänvisning har skett till 
stadens hemsida www.stockholm.se   
Upptryckt budget för hela staden hade utsänts. 
 
Rådet avser att tillskriva och uppvakta borgarråden 
Kristina Axén Olin och Mikael Söderlund om det 
framtida arbetet med att göra Stockholm tillgängligt. 
 
Carin Priklonsky informerar om Kommun-HSO:s 
nomineringar till stadens handikappråd för den 
kommande mandatperioden. Kommun-HSO följer de 
förslag som lämnades på rådets möte 2006-11-16 (se 
protokoll nr 13, § 12). 
 
§ 10. Övriga  frågor.  
Utförsäljning av stadens mark. 
Det meddelas att ordföranden och Elisabeth Bergvall  
förbereder en skrivelse till berörda nämnder om saken.   
 
§ 11. Tid för nästa sammanträde. 
Torsdag 1 februari 2007. 
 
§ 12. Provning av parksoffa Access. 
Rådet anser att bänken är bra. Det går lätt att sätta sig på 
bänken och att stiga upp från den. Armstöden är 
greppvänliga. Parkbänkar bör göras i olika höjder.    
 
Rådet avslutar årets arbete med att äta tillsammans. 
 
Vid protokollet 
 
Lennart Nilsson  
Sekreterare 


